



### مخبر تحقيق آخر

فتح المحضر اليوم الأربعاء الموافق 2023/03/01 الساعة 08:55 صباحاً وبمقر النيابة العامة.

وكيل نيابة اول

نهن / راشد محمد الهاجري

كاتب التحقيق

و فانم عبدالله المهندي

حيث عرض علينا البلاغ رقم 1 لسنة 2020م قيد جهاز أمن الدولة ، وحيث كان اليوم محددًا لسماع أقوال الشاهد مجري البحث والتحري بشأن البلاغ أعلاه، وبمناسبة تواجد المدعو/ ت ( ا ) - قطري الجنسية خارج غرفة التحقيق دعواته إلى داخلها ورأينا سؤاله تفصيلاً بالآتي فأجاب:

اسمي: ت ( ا ) .

عمرى: 30 سنة

جنسيتي: قطري.

أعمل: جهاز أمن الدولة.

هاتف رقم: معلوم لدى جهة عملي.

وأقيم: معلوم لدى جهة عملي.

الرقم الشخصي:

(أدى اليمين القانونية)

س: ما طبيعة عملك واختصاصك الوظيفي؟

ج: ضابط بحث وتحري في جهاز أمن الدولة.

س: ما هو دورك في البلاغ محل التحقيق؟

ج: إجراء البحث والتحري بشأن البلاغ.

س: ما هي علاقتك بالمتهم / طيب بن عبدالرحمن - فرنسي الجنسية ؟

ج: لا تربطني به علاقة.



س: من قام بإجراء البحث والتحري عن المتهم/ طيب بن عبدالرحمن - فرنسي في البلاغ أعلاه؟

ج: أنا.

س: وهل شاركك أحد في ذلك؟

ج: كلا.

س: ومن كلفك بذلك؟

ج: جهة عملي.

س: ما هي المدة التي استغرقتها في البحث والتحري؟

ج: المدة الكافية.

س: وما هي مصادرك؟

ج: مصادر سرية لا أود الكشف عنها.

س: وهل هذه المصادر موثوقة؟

ج: نعم.

س: وما هي المعلومات التي أسفر عنها البحث والتحري؟

ج: اكدت تحرياتنا بأن المنكور أعلاه كان يقيم في فرنسا ويعمل كرجل أعمال ولديه علاقات قوية هناك وعلاقات أخرى مهمة في الجزائر ومالي ، ولديه شركة إستشارية في مجال الإدارة العامة وكان يقوم بتقديم المشورة لشركات أجنبية كبيرة ، كما انه عضو في مؤسسة (AID ORIFAN) وأحد مدراء شركة كوفور التي تعمل في مجال البناء والتعمير في عدة بلدان منها الجزائر تتخذ الشركة من لوكسمبورج مقراً لها ، كما تبين لنا ان المدعو/ طيب بن عبدالرحمن - فرنسي الجنسية من اصل جزائري لديه علاقة تواصل بالمدعو/ باسم البوعيشي عسكري برتبة رائد يعمل مدير مكتب المدعو / خليفة حفتر وان المدعو/ طيب يرغب بتقديم معلومات تؤدي لسحب بطولة كأس العالم 2022 من دولة قطر وانه خلال زيارته الى



سوف يقدم ما بحوزته لدولة اجنبية ، وأكدت عملياتنا الفنية السرية ان المدعو/ طيب أرسل الى المدعو/ باسم البوعبشي كتاب بتاريخ 2016/05/01م من جهاز قطر للإستثمار بدرجة (سري) تحت عنوان (مشروعاً اللائحة الداخلية لمجلس الإدارة ولائحة شؤون الموظفين الجهاز) وكتاب تحت عنوان (مشروع قرار مجلس إدارة جهاز قطر للإستثمار لسنة 2016م بإصدار اللائحة الداخلية للمجلس) وكتاب (لائحة شؤون الموظفين بجهاز قطر للإستثمار)، كما تبين خلال عملية البحث أن المذكور أعلاه قام بتزويد المدعو/ على بن صميخ بنسخ من بعض المعلومات وقام الأخير بتزويدنا إياها .

س: ماهي الأفعال التي يقوم بها المتهم/ طيب بن عبدالرحمن - فرنسي؟

ج: يرغب بتقديم معلومات تؤدي لسحب بطولة كأس العالم 2022 من دولة قطر وذلك خلال زيارته الى دولة اجنبية سوف يقدم ما بحوزته من مخابرات ، وأكدت عملياتنا الفنية السرية ان المدعو/ طيب أرسل الى المدعو/ باسم البوعبشي كتاب بتاريخ 2016/05/01م من جهاز قطر للإستثمار بدرجة (سري) تحت عنوان (مشروعاً اللائحة الداخلية لمجلس الإدارة ولائحة شؤون الموظفين الجهاز) وكتاب تحت عنوان (مشروع قرار مجلس إدارة جهاز قطر للإستثمار لسنة 2016م بإصدار اللائحة الداخلية للمجلس) وكتاب (لائحة شؤون الموظفين بجهاز قطر للإستثمار).

س: هل لديك ثمة أقوال اخرى؟

ج: كلا.

و تمت أقواله ووقعت منه . ( ١ )

عليه أقفل الحضر عقب إثبات ما تقدم، وقررنا الآتي:

أولاً: صرف المائل من مقر النيابة.

ثانياً: تعرض الاوراق.

Public Prosecutor's Office  
State of Qatar

State Security and Anti-Terrorism Prosecutor's Office

Other ~~lxguki cklq~~ tgr qtv

Minutes opened today, Wednesday **01/03/2023** at: **08:55** at the Public Prosecutor's Office,

We, Rashed Mohamed ALHAJRI  
Ghanem Abdullah ALMHANDI

Prosecutor  
Trial clerk

Whereas notification no. 1, year 2020, registered with the State Security Service, has been submitted to us, and whereas the witness in charge of the enquiry and investigations has been scheduled to be heard this day in relation to the above notification, and on the occasion of the presence of Mr T (1), of Qatari nationality, outside the Investigating Chamber, we invited him to enter and asked him the following questions, to which he replied as follows:

My name is: T (1)  
Age 30  
Nationality: Qatari  
Work State Security Department  
Telephone **Known to my** department  
Home : **Known to my** department  
Personal number :  
(He took the legal oath)

Q: What is the nature of your work and what is your function?

R: Investigation officer in the State Security Department.

Q: What is your role in the notification under investigation?

A: Carry out the enquiry and investigations into the notification.

Q: What is your relationship with the defendant Tayeb BENABDERRAHMANE, a French national?

R : I have no relationship with him.

Q: Who carried out the enquiry and investigations into the accused Tayeb BENABDERRAHMANE, a French national, in the above notification?

A: Me.

Q : Did you share this work with anyone else?

A: No.

**Q : Who entrusted it to you?**

A: My service.

**Q : How long did your enquiries and investigations last?**

A: The time it took.

**Q : What are your sources?**

A: Confidential sources that I do not wish to reveal.

**Q : Are these sources credible?**

A: Yes.

**Q : What information has resulted from the enquiry and investigations?**

A: Our investigations revealed that the person named above was resident in France, that he worked as a businessman, that he had solid relations in France and maintained other important relations in Algeria and Mali, that he had a general management consultancy company and advised major foreign companies, that he was also a member of the AID ORIFAN establishment and one of the managers of COFOR, a Luxembourg-based company specialising in building and construction in several countries, including Algeria. We also found that Tayeb BENABDERRAHMANE, a French national of Algerian origin, was in contact with Bassem Bouaichi, a military Major working as Khalifa Hafter's Chief of Staff, that Tayeb wanted to provide information leading to the withdrawal of the 2022 World Cup from Qatar, and that during his visit to ..., he would provide a foreign state with the information in his possession. Through our secret technical operations, we were able to confirm that Mr Tayeb sent Mr Bassem Bouaichi a written document from the Qatar Investment Authority, dated 01/05/2016, stamped confidential and entitled (Draft rules of procedure of the Board of Directors and staff regulations of the Qatar Investment Authority), a written document entitled (Draft resolution of the Board of Directors of the Qatar Investment Authority of 2016 adopting the rules of procedure of the Board), and a written document entitled (Staff regulations of the Qatar Investment Authority). It was also noted during the investigations that the above-mentioned provided copies of certain information sent to us by Ali Ben Samikh to the latter.

**Q: What did the accused Tayeb BENABDERRAHMANE, a French national, do?  
French?**

A: 'He wishes to provide information that will lead to Qatar withdrawing the organisation of the 2022 World Cup, and this during his visit to a foreign state, he will provide the information he has to intelligence officers. And through our secret technical operations, we have confirmation that the aforementioned sent to the aforementioned Bassem Bouaichi a written document from the Qatar Investment Authority, dated 01/05/2016, stamped confidential, entitled (Draft regulations

of the Board of Directors and the Staff Regulations of the Qatar Investment Authority), a written document entitled (Draft Decision of the Board of Directors of the Qatar Investment Authority of 2016 adopting the Internal Regulations of the Board), and a written document entitled (Staff Regulations of the Qatar Investment Authority).

Q: Do you have anything to add?

A: No.

End of his signed declarations: T (1) signed.

**On this note, the minutes are closed after confirming the above. we have decided as follows:**

- 1- We authorise the appellant to leave the Public Prosecutor's Office.
- 2- Set out the exhibits.

Signature of the court clerk.

Signature of the public prosecutor.

Reviewed by the State Security Prosecutor.

His signature follows.